



CANADA

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

No. 38
n

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

MAY 19, 1972
LE 19 MAI 1972

FOREIGN INVESTMENT INSURANCE AGREEMENT WITH ST. VINCENT/
ACCORD CANADA/SAINT-VINCENT
CONCERNANT L'ASSURANCE-INVESTISSEMENTS

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

REPRODUCTION INTERDITE

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that the Government has concluded with the Government of Saint Vincent an agreement concerning the eventual issuance by Canada, in respect of new Canadian investments in Saint Vincent, of investment insurance against possible loss resulting from certain non-commercial risks.

It is hoped that this agreement will contribute to the development of economic relations between the two countries. The Canadian Government hopes to conclude similar agreements with other countries. Such agreements have already been concluded with Barbados, Jamaica, Israel, Malaysia, Singapore and St. Lucia.

These agreements will facilitate the operation of the Government's Foreign Investment Insurance Programme, established with the enactment of the Export Development Act in 1969. The purpose of this programme, which is administered by the Export Development Corporation, is to promote investments in other countries by Canadian nationals, whether individuals or corporations.

* * *

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, a annoncé aujourd'hui que le gouvernement a conclu un accord avec le gouvernement de Saint-Vincent relatif à l'émission éventuelle par le Canada d'assurance-investissements, applicable aux nouveaux investissements canadiens à Saint-Vincent, contre la possibilité de perte résultant de certains risques non-commerciaux.

On espère que cet accord contribuera à l'intensification des relations économiques entre les deux pays. Le gouvernement canadien prévoit conclure de tels accords avec d'autres pays. Des accords semblables ont déjà été conclus avec la Barbade, Israël, la Jamaïque, la Malaisie, Sainte-Lucie et Singapour.

Ces accords ont pour but de faciliter l'application du programme d'assurance-investissements à l'étranger rendu possible par la promulgation de la Loi sur l'expansion des exportations en 1969. Le but du programme, confié à la Société pour l'expansion des exportations, est de promouvoir les investissements canadiens à l'étranger, que les investisseurs soient des personnes ou des sociétés.